
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 21. december 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 337 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Spørgsmål nr. 337: 

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor regeringen valgte at satse på en akuthelikop-

ter placeret i Nordjylland i stedet for at fortsætte det langt billigere system med en 

statsfinansieret akutbil placeret i samme område?”

Svar:

Det er regionerne, som har ansvaret for planlægning og drift at det præhospitale be-

redskab, herunder akutlægebiler og akutbiler. Det er således også regionerne, som 

har ansvaret for finansieringen heraf. 

Dertil kommer, at fortsat puljefinansiering af en akutlægebil eller en akutbil ikke vil 

løse den problemstilling, som Region Nordjylland har påpeget med de eksisterende 

akutlægehelikopteres mangelfulde dækning i Vendsyssel, da en akutlægebil eller en 

akutbil dækker et væsentligt mindre område end en akutlægehelikopter. 

Endeligt vil indførelse af en fjerde akutlægehelikopter være til gavn for hele landet, 

da det forventes, at de øvrige akutlægehelikoptere i højere grad kan anvendes i det 

vestlige og sydlige Jylland samt Fyn.

Jeg kan desuden henvise til min besvarelse af spørgsmål 336.
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